
PROTOKÓŁ  Nr  XIV/2016 

Z OBRAD  SESJI  RADY  MIEJSKIEJ  W  CHODCZU 

odbytych  w dniu  31 marca  2016 roku. 

 

 

Obrady Rady Miejskiej w Chodczu  rozpoczęły się o godz. 10,oo  i trwały do godz. 

12:30 w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy Chodecz przy ul. Kaliskiej 2. 

Uczestniczyli w obradach radni  według załączonej listy obecności, sołtysi, Burmistrz 

Chodcza – Jarosław Grabczyński,   Radca Prawny- Joanna Kozińska,    Skarbnik  Miasta i 

Gminy  -  Danuta Nowakowska. 

 

Ad. 1. Otwarcie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Anna Twardowska  dokonała  otwarcia XIV sesji Rady 

Miejskiej w Chodczu,  powitała wszystkich uczestniczących, po zapoznaniu się z listą 

obecności stwierdziła  iż według listy obecności na sali  obecnych było  13 radnych na stan  

ustawowy 15 radnych, co według ustawy o samorządzie  gminnym stanowi  quorum  by Rada 

Miejska mogła obradować i podejmować prawomocne uchwały.    

Przewodnicząca Rady Miejskiej  Anna Twardowska odczytała  porządek obrad, a następnie 

poprosiła o składanie ewentualnych propozycji , co do jego treści. Ze strony radnych nie było 

propozycji co do porządku obrad. Przewodnicząca Rady Miejskiej zaproponowała, aby w 

porządku dzisiejszej sesji zmienić kolejność omawianych punktów, a dotyczy to pkt. 2 i 3, 

przenieść na pkt. 4 i 5 porządku obrad, a pkt. 4 i 5 omawiać jako pkt. 2 i 3. Radni wyrazili 

aprobatę co do propozycji  Przewodniczącej. W związku z powyższym, Przewodnicząca Rady 

Miejskiej poddała  porządek obrad sesji pod głosowanie.  

Rada Miejska w Chodczu w głosowaniu jawnym: za -13, przeciw -0, wstrzymało -0,  przyjęła 

porządek  obrad  XIV  sesji Rady Miejskiej .         

Przewodnicząca stwierdziła, że porządek obrad sesji został przyjęty w następującym 

brzmieniu: 

 

1. Otwarcie. 

- stwierdzenie prawomocności obrad, 

- przyjęcie porządku obrad, 

- przyjęcie  protokołu  z poprzedniej sesji, 

2.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i Gminy    

Chodecz na rok 2016 . 

       -     przedłożenie  informacji w przedmiotowej  sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 99 /16 

3.  Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .   

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Skarbnik MiG, 

       -     opinia Komisji Budżetu i Finansów, 

       -    dyskusja, 



       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 100 /16        

4.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

- przedłożenie informacji przez  Burmistrza Chodcza, 

- dyskusja, 

5.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji. 

       -  udzielenie przez  Burmistrza Chodcza odpowiedzi i wyjaśnień co do przedłożonych     

           wniosków z posiedzeń Komisji, 

       -  dyskusja, 

6.   Podjęcie uchwały  w sprawie   „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz  

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 2016”. 

       -     przedłożenie   informacji  w przedmiotowej sprawie  - P. Drzewiecki, 

       -     opinia Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 101 /16 

7.  Podjęcie uchwały w  sprawie   przyjęcia  „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta            

i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P.  Bontal, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -     dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 102 /16 

8. Podjęcie uchwały w  sprawie   odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P.  Drzewiecki, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 103 /16 

9. Podjęcie uchwały w  sprawie   określenia metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P.  Drzewiecki, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 104 /16 

10. Podjęcie uchwały  zmieniająca uchwałę w  sprawie  określenia wzoru deklaracji o 

wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli 

nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy Chodecz.  

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P.  Drzewiecki, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 105 /16 

11.  Podjęcie uchwały w  sprawie   Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Miasta i Gminy Chodecz. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P.  Drzewiecki, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 



       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 106 /16 

12.  Podjęcie uchwały w  sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w 

zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania 

tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P.  Drzewiecki, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 107 /16  

13.  Podjęcie uchwały w  sprawie  terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

       -     przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie  - P.  Drzewiecki, 

       -     opinia  Komisji  Obywatelskiej i Ochrony Środowiska, 

       -    dyskusja, 

       -    podjęcie uchwały Nr  XIV / 108 /16 

14.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

15.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

16.  Zakończenie  obrad  sesji. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej  przekazała iż protokół z poprzedniej sesji  był wyłożony do 

wglądu, radni mieli możliwość zapoznania się,  poprosiła o przyjęcie protokołu z poprzednich  

obrad w głosowaniu jawnym, za przyjęciem głosowało 13 radnych, przeciw -0,            

wstrzymało -0. Przewodnicząca stwierdziła, że protokół  z obrad XIII  sesji został  przyjęty. 

 

Ad. 2.  Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu Miasta i 

Gminy  Chodecz  na rok 2016 . 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy 

Panią Danutę Nowakowską o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska przekazała iż w toku realizacji budżetu dokonuje się 

następujących zmian, a mianowicie w zakresie : 

-  zwiększenie planu dochodów podatki od nieruchomości osoby fizyczne o kwotę 35.000,- zł. 

-  wprowadzenie nowego zadania  inwestycyjnego „ utworzenie  nowych miejsc opieki nad 

dziećmi w  wieku do lat 3- żłobek”, planowany koszt zadania 1.200.000,00zł. Wnioskowana 

dotacja do Wojewody Kujawsko-Pomorskiego, kwota 587.755,00zł. (program maluch). 

- nadbudowa przedszkola w miejscowości Chodecz kwota 200.000zł. 

- nadbudowa szkoły w miejscowości Chodecz- kwota 700.000 zł. 

- zadrzewienie terenów przy obiektach użyteczności publicznej w Mieście i Gminie Chodecz       

kwota 10.000 zł. 

- dofinansowanie konkursu ekologicznego „jedną mamy ziemię” kwota 1.800zł. 

- budowa kanalizacji i sieci wodociągowej na terenie gminy Chodecz – kwota 25.000 zł. W 

2016r. planowane jest opracowanie projektu, pozostała realizacja w 2017r. przewidywany 

koszt całkowity zadania 500.000 zł. 



- modernizacja i remont obiektów sportowych w mieście i gminie Chodecz – kwota 35.000,- 

zł. W roku 2016 planowane jest opracowanie projektu, pozostała realizacja 2017r. 

przewidywany koszt całkowity zadania 2.500.000, zł.  Pozostałe zmiany w planie 

finansowym w zakresie wydatków pomiędzy rozdziałami i paragrafami w ramach działu 

dokonuje się celem zapewnienia realizacji zadań zgodnie z załącznikiem. 

Pani Skarbnik  wskazała iż tak przedstawiają się powyższe zmiany do budżetu Miasta              

i Gminy Chodecz na 2016 rok. 

Pan Grzegorz Makowiecki przekazał iż opinia  Komisji Budżetu i Finansów w  temacie 

wprowadzenia zmian do budżetu na 2016r. jest pozytywna. 

Dyskusja – brak ze strony radnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały  zmieniającej uchwałę w sprawie  

uchwalenia budżetu Miasta i Gminy  Chodecz na rok 2016 . 

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 99 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 3. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .  

  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią Skarbnik o 

przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pani Skarbnik Danuta Nowakowska przekazała iż  zgodnie z wprowadzonymi zmianami do 

uchwały budżetowej na rok 2016  dotyczących dochodów  i wydatków jak również zadań 

inwestycyjnych dokonuje się zmian w załączniku nr 1 i 2. Zmiany polegają na zwiększeniu 

dochodów do kwoty  23.045.719,00zł.  i wydatków do kwoty 26.495.060,00 zł. jak i również 

na wprowadzeniu do realizacji zadań inwestycyjnych  na łączna kwotę  9.255.270,-zł.   

Pan Grzegorz Makowiecki  przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów przekazał  iż  

opinia Komisji w przedmiotowym  temacie  jest pozytywna. 

Dyskusja – radni nie podnosili dyskusji w powyższej sprawie. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w sprawie  zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta i Gminy Chodecz na lata 2016-2031 .  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 100 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

Ad. 4.  Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz  Chodcza Jarosław Grabczyński  powiedział iż w okresie międzysesyjnym  odbył  

wiele spotkań które w szczególności to w Urzędzie Marszałkowskim oraz Starostwie, a także 

Konwenty Wójtów i Burmistrzów. Spotkania te dotyczyły pozyskania środków finansowych 

dla Gminy z różnych rozdań – programów.    

Treść  sprawozdania stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Dyskusja – brak. 



Wystąpienie Pana Stanisława Pawlaka  Radnego Województwa Kujawsko-Pomorskiego. 

Radny Pan Pawlak Stanisław udzielił informacji i wyjaśnień co do modernizacji drogi 

wojewódzkiej 269 Szczerkowo-Kowal. Wskazał iż przedmiotowa droga została wprowadzona 

do Wieloletniej Prognozy Finansowej Województwa. Stąd też większa  możliwość 

przystąpienia do jej realizacji. 

Przekazał iż w pierwszej kolejności będzie realizowana droga 265- 23 km, natomiast drogi 

następne  to  269 i 270.  Do  końca czerwca 2016r. będą przyjmowane i wprowadzane 

poprawki do projektu tych dróg. Z końcem czerwca 2016r. zakończy się cały proces 

wprowadzania poprawek wynikający ze zmian przepisów, w związku z tym cały proces 

wprowadzania poprawek – przekazał Pan Radny. Również  Pan Pawlak wskazał, iż 

następstwem będą ogłaszane przetargi i realizacja tych dróg. Droga 269 to odcinek  długości 

35 km.  

Radny Województwa  Kujawsko-Pomorskiego Pan Stanisław Pawlak wskazał iż jest to 

ostatni  moment wyciągnięcia unijnych pieniędzy który potrwa do 2020 roku. Trzeba z tych 

pieniędzy skorzystać w jak największym zakresie. Powiedział, iż rok 2018 to zakończenie 

budowy dróg. Droga  269 będzie finansowana w 100%  przez Zarząd Wojewódzki Dróg. 

Jeżeli dotyczy działek przylegających do drogi 269 to pasy przylegające będą  poddawane 

wykupieniu od osób fizycznych, natomiast działki będące własnością Gminy będą 

przekazywane nieodpłatnie. 

Ponadto wskazał iż w przypadku budowy chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej  , propozycja 

jest taka, aby  w 70% partycypowały Gminy ze swych środków, natomiast 30% Zarząd Dróg 

Wojewódzkich. Występuje problem finansowania chodników, ponieważ 70% to jest dość 

wysoka kwota, ale na tym etapie wskazał Radny Województwa,  jest możliwość dogadania. 

Następnym tematem jaki wskazał Pan Stanisław Pawlak to sprawa drzew rosnących wzdłuż 

drogi wojewódzkiej, jest procedura prawem określona, która wskazuje, iż Burmistrz wyda 

decyzję na wycinkę drzew na swoim terenie. Po wydaniu decyzji Wojewódzki Zarząd Dróg 

podejmie działania w zakresie ich wycinki. 

Po omówieniu przedmiotowej sprawy, Pani Przewodnicząca Rady Miejskiej podziękowała  

Radnemu Województwa Kujawsko –Pomorskiego o przedłożenie informacji w zakresie  

spraw dotyczących drogi 269. 

 

Dyskusja: 

 

Radny Makowiecki Grzegorz zapytał  się  o możliwość wglądu do projektu budowy drogi 269 

przed ostatecznym jej zatwierdzeniem. 

Radny Województwa Pan Stanisław Pawlak wskazał w odpowiedzi iż właśnie ten okres do 

końca czerwca br. to okres  możliwości wglądu i wprowadzania poprawek.  

 

Radna Pani Ewa Kwiatkowska zaproponowała 15  minutową przerwę w obradach sesji . 

Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. Za przyjęciem wniosku głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymał -0. Przewodnicząca Rady Miejskiej stwierdziła, że wniosek o 

15 minutową przerwę został przyjęty. W związku z powyższym ogłosiła przerwę.  

 

Ad. 5.  Sprawozdania o odbytych posiedzeniach  Komisji  Rady  Miejskiej w okresie   

      międzysesyjnym – Przewodniczący Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Tomasz Łuczak, przekazał iż Komisja odbyła 

jedno  posiedzenia na których omawiała tematy wnikające z przyjętego planu pracy Komisji  

na rok 2016r. a mianowicie : 



- analiza zadłużenia Gminy i prawidłowości spłaty zadłużenia. Komisja pozytywnie widzi 

działania Urzędu w zakresie zarządzania zadłużeniem kredytowym Miasta i Gminy Chodecz. 

Przewodniczący  Komisji Budżetu i Finansów  Pan Makowiecki Grzegorz, przekazał iż 

Komisja odbyła w okresie międzysesyjnym dwa posiedzenia na których omawiała sprawy 

związane z :   

- sprawa budowy żłobka „projekt maluch”, 

- ściągalność podatków, 

- wywóz śmieci z działek letniskowych -  analiza kalkulacji wywozu odpadów z działek 

letniskowych, 

- utworzenie Straży Gminnej – propozycja, 

- rozpatrzenie petycji złożonej przez sołtysów Gminy Chodecz, 

- rozpatrzenie prośby dyrektorów szkoły o przywrócenie kwot dodatku funkcyjnego, 

- zmiany do budżetu Miasta i Gminy Chodecz na 2016r. 

- zmiany do Wieloletniej Prognozy Finansowej MiG Chodecz, 

Ponadto  Komisja Budżetu i Finansów  wypracowała na posiedzeniach wnioski , które zostały 

przekazane do realizacji. 

 

Przewodniczący Komisji Rolnej i Infrastruktury Pan Wiesław Feliniak powiedział iż w 

okresie międzysesyjnym Komisja odbyła jedno posiedzenie na którym analizowała 

następujące sprawy: 

- wydała opinię w sprawie budowy dróg gminnych z wykorzystaniem środków finansowych 

tzw. „klęskowych”, 

- rozpatrzyła sprawy bieżące w zakresie : 

  - pisma i wnioski skierowane do Komisji , 

  - działki we Mstowie, Brzyszewie i Chodeczku z Agencji Nieruchomości Rolnych, 

  - chodniki przy drogach powiatowych, 

  - wymarznięcia upraw ozimych, 

Z wyżej wymienionego posiedzenia Komisja przekazała wnioski do realizacji, 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty Pan Jerzy Stempczyński  przekazał, iż w okresie 

międzysesyjnym  Komisja odbyła dwa posiedzenia  na których  analizowała niżej 

wymienione sprawy: 

- odbyła spotkanie  z dyrektorami placówek oświatowych, omówiła bieżącą sytuacje w 

placówkach na terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

- sprawy bieżące  a w tym regulacje płacowe dla pracowników obsługi w placówkach 

oświatowych, 

- arkusze organizacyjne na nowy rok szkolny 2016/2017, 

- sprawa szkół w Cettach i Zalesiu, działania podjęte wobec rodziców i dzieci tych placówek, 

- opinia komisji i zapoznanie z wynikami konkursu na rozwój sportu na terenie Miasta i 

Gminy w 2016r. 

Ponadto Przewodniczący Komisji wskazał, iż wnioski z posiedzeń zostały skierowane do 

Burmistrza celem udzielenia odpowiedzi. 

 



Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani  Ewa Kwiatkowska 

przekazała iż w okresie międzysesyjnym Komisja odbyła trzy posiedzenia na których 

omawiała i wydała opinie w niżej wymienionych sprawach: 

- realizacja programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 

- stan oraz ochrona środowiska na terenie gminy, ocena podjętych działań, 

- opinia w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi i zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz, 

- rozpatrzenie pism: P. Burmistrza, Pana Pawła Grzanki oraz z Komisariatu Policji w Kowalu, 

- opinia w sprawie projektu uchwały dotyczącej przyjęcia Planu Gospodarki Niskoemisyjnej 

dla Miasta i Gminy Chodecz, 

- opinia w sprawie kompletu projektów uchwał dotyczących odbioru, opłaty i 

gospodarowania odpadami komunalnymi na terenie MiG Chodecz, analiza kalkulacji wywozu 

odpadów z działek letniskowych, 

Przewodnicząca Komisji wskazała, iż z powyższych posiedzeń zostały wypracowane wnioski 

i przekazane do realizacji. 

  

Pan Burmistrz odpowiedział  iż wnioski  zostały skierowane na stanowiska, zostały udzielone 

odpowiedzi które znajdują się w Biurze Rady. 

Ponadto Burmistrz wskazał iż, zostały zgłoszone   w końcówce roku 2015 cztery drogi do 

wykonania na terenie Gminy. Burmistrz powiedział  iż nie należy się bardzo nastawiać na 

wykonanie tych wszystkich czterech dróg, ponieważ w roku poprzednim zostały wykonane  

trzy drogi. 

Ponadto Burmistrz Chodcza wskazała iż został przekazany do realizacji wniosek z Komisji 

Budżetowej  odnośnie wprowadzenia podwyżek wynagrodzeń dla pracowników obsługi w 

SZPO Chodecz  oraz SP Cetty i SP Zalesie.  

  

Ad. 6.   Podjęcie uchwały  w sprawie  „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz  zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz w roku 

2016”. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Roberta 

Drzewieckiego  o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Robert Drzewiecki  przekazał, iż  został opracowany  program opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz  na 

roku 2016. Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Miasta i Gminy Chodecz  w roku 2016 obejmuje zapobieganie 

bezdomności zwierząt oraz zapewnienie właściwej opieki bezdomnym zwierzętom. 

Zapewnienie bezdomnym zwierzętom miejsca w schronisku dla zwierząt. Bezdomnym 

zwierzętom domowym z terenu Miasta i Gminy  Chodecz zapewniono  miejsca w Schronisku 

dla Bezdomnych Zwierząt Domowych „PRZYJACIEL" Kotliska 13, 99-300 Kutno. 

Zapewniona zostanie  całodobowa  opieka weterynaryjna w przypadkach zdarzeń drogowych 

z udziałem zwierząt. Zwierzęta bezdomne, które ucierpiały w wyniku zdarzeń drogowych 

zostaną objęte całodobową opieką weterynaryjną na podstawie zawartej umowy z lekarzem 

weterynarii Grzegorzem Sawoszczukiem. 

 



Dyskusja – brak. 

Pani Ewa Kwiatkowska Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska 

przekazała iż na posiedzeniu analizowała powyższy program.  Komisja uznała iż nie ma uwag 

i zaopiniowała pozytywnie do przedłożenia pod obrady sesji Rady Miejskiej.  

Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w sprawie „Programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz  zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta i 

Gminy Chodecz w roku 2016”. Projekt uchwały poddała pod głosowanie. Za podjęciem 

uchwały głosowało 13 radnych, przeciw -0, wstrzymało-0.  Przewodnicząca Rady Miejskiej  

stwierdziła iż uchwała Nr XIV/101/16 została podjęta i stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

Ad. 7.  Podjęcie uchwały w  sprawie   przyjęcia  „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla 

Miasta  i Gminy Chodecz. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Panią Ewę Kwiatkowską 

Wiceprzewodniczącą Rady Miejskiej w Chodczu o przedłożenie uzasadnienia do niniejszej 

uchwały. Pani Ewa Kwiatkowska przedstawiła  iż, Plan Gospodarki Niskoemisyjnej to 

dokument strategiczny, którego celem jest określenie wizji rozwoju Miasta i Gminy w 

kierunku gospodarki niskoemisyjnej.  Jego zadaniem jest podniesienie efektywności 

energetycznej, zwiększenie poziomu wykorzystania odnawialnych źródeł energii, jak również 

redukcja emisji  gazów cieplarnianych. Czynności te w konsekwencji  mają służyć  

wszystkim mieszkańcom Gminy poprzez poprawę jakości powietrza oraz zmniejszenie 

kosztów energii. Kluczowym elementem Planu jest wyznaczenie celów strategicznych i 

szczegółowych, realizujących określoną  wizję Gminy w zakresie zwiększenia efektywności 

energetycznej, zmniejszenia emisji gazów cieplarnianych oraz wdrożenia nowych technologii 

zgodnie z zasadą zrównoważonego rozwoju. Konieczność opracowania Planu Gospodarki 

Niskoemisyjnej  wiąże się z ratyfikowaniem przez Polskę  protokołem z Kioto oraz przyjętym 

przez komisję Europejską w grudniu 2008 r. pakietem klimatyczno- energetycznym, które 

skutkują  szeregiem obowiązków w tym w szczególności koniecznością redukcji emisji 

gazów cieplarnianych i zużycia energii, a także zwiększenia udziału wykorzystania energii z 

odnawialnych źródeł..Opracowanie planu wynika także z założeń Narodowego Programu 

Rozwoju Gospodarki Niskoemisyjnej, przyjętego przez Radę Ministrów 16 sierpnia 2011 r. 

Opracowany  Plan Gospodarki Niskoemisyjnej pozwoli Miastu i Gminie Chodecz, jej 

podmiotom oraz mieszkańcom pozyskać fundusze unijne na takie działania jak: 

termomodernizacja budynków, czy wdrażanie inwestycji w zakresie Odnawialnych Źródeł 

Energii . Opracowany Plan Gospodarki Niskoemisyjnej podniesie szanse Miasta i Gminy oraz 

innych podmiotów działających na jej terenie na uzyskanie dofinansowania ze środków 

krajowych i Unii  Europejskiej, w tym w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Kujawsko-Pomorskiego na lata 2014-2020 i funduszy ochrony środowiska. 

Przewodnicząca Komisji   Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Kwiatkowska 

przekazała, iż  powyższym projektem uchwały zajmowała się przedmiotowa Komisja. Po 

analizie  projektu , Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Dyskusja – brak. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 102 /16 w  sprawie   

przyjęcia  „Planu Gospodarki Niskoemisyjnej dla Miasta  i Gminy Chodecz  została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

Ad. 8. Podjęcie uchwały w  sprawie   odbierania odpadów komunalnych od właścicieli 

nieruchomości, na których nie zamieszkują mieszkańcy. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Roberta 

Drzewieckiego  o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Robert Drzewiecki  przekazał, iż w wyniku zmian ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach z dnia 13 września 1996r. związanych z systemem gospodarowania 

odpadami komunalnymi pojawiła się konieczność zmiany dotychczasowej uchwały. Nowa 

uchwała uwzględnia odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy oraz propozycje zmian jakie pojawiły się w trakcie 

obowiązywania dotychczasowych uchwał, a szczególnie  zapisów ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych ustaw 

(Dz.U.z 2015r. poz. 87). Wskazał iż dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na 

podstawie art. 4, art. 61, art. 6n, art. 6r ust. 3 i 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach na podstawie art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 

innych ustaw zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie na dłużej niż 18 

miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy. 

Przewodnicząca Komisji   Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Kwiatkowska 

przekazała, iż  powyższym projektem uchwały zajmowała się przedmiotowa Komisja. Po 

analizie przedmiotowego projektu , Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 103 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

       Ad. 9 . Podjęcie uchwały w  sprawie   określenia metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz stawki opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Roberta 

Drzewieckiego  o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Robert Drzewiecki  przekazał, iż w wyniku zmian ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach z dnia 13 września 1996r. związanych z systemem gospodarowania 

odpadami komunalnymi pojawiła się konieczność zmiany dotychczasowej uchwały. Nowa 



uchwała uwzględnia odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy oraz propozycje zmian jakie pojawiły się w trakcie 

obowiązywania dotychczasowych uchwał, a szczególnie  zapisów ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych ustaw 

(Dz.U.z 2015r. poz. 87). Wskazał iż dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na 

podstawie art. 4, art. 61, art. 6n, art. 6r ust. 3 i 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach na podstawie art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 

innych ustaw zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie na dłużej niż 18 

miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy. 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Kwiatkowska 

przekazała, iż  powyższym projektem uchwały zajmowała się przedmiotowa Komisja. Po 

analizie  projektu uchwały, Komisja zaopiniowała  pozytywnie. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 104 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

        

Ad. 10. Podjęcie uchwały  zmieniająca uchwałę w  sprawie  określenia wzoru deklaracji 

o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości położonych na terenie Miasta i Gminy Chodecz.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Roberta 

Drzewieckiego  o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Robert Drzewiecki  przekazał, iż w wyniku zmian ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach z dnia 13 września 1996r. związanych z systemem gospodarowania 

odpadami komunalnymi pojawiła się konieczność zmiany dotychczasowej uchwały. Nowa 

uchwała uwzględnia odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy oraz propozycje zmian jakie pojawiły się w trakcie 

obowiązywania dotychczasowych uchwał, a szczególnie  zapisów ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych ustaw 

(Dz.U.z 2015r. poz. 87). Wskazał iż dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na 

podstawie art. 4, art. 61, art. 6n, art. 6r ust. 3 i 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach na podstawie art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 

innych ustaw zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie na dłużej niż 18 

miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy. 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Kwiatkowska 

przekazała, iż  powyższym projektem uchwały zajmowała się przedmiotowa Komisja. Po 

analizie  projektu uchwały, Komisja zaopiniowała  pozytywnie. 

Dyskusja – brak. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 105 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

Ad. 11.  Podjęcie uchwały w  sprawie   Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Miasta i Gminy Chodecz. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Roberta 

Drzewieckiego  o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Robert Drzewiecki  przekazał, iż w wyniku zmian ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach z dnia 13 września 1996r. związanych z systemem gospodarowania 

odpadami komunalnymi pojawiła się konieczność zmiany dotychczasowej uchwały. Nowa 

uchwała uwzględnia odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy oraz propozycje zmian jakie pojawiły się w trakcie 

obowiązywania dotychczasowych uchwał, a szczególnie  zapisów ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych ustaw 

(Dz.U.z 2015r. poz. 87). Wskazał iż dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na 

podstawie art. 4, art. 61, art. 6n, art. 6r ust. 3 i 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach na podstawie art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 

innych ustaw zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie na dłużej niż 18 

miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy. 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Kwiatkowska 

przekazała, iż  powyższym projektem uchwały zajmowała się przedmiotowa Komisja. Po 

analizie  projektu uchwały, Komisja zaopiniowała  pozytywnie. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 106 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

Ad. 12.  Podjęcie uchwały w  sprawie  szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela 

nieruchomości opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Roberta 

Drzewieckiego  o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Robert Drzewiecki  przekazał, iż w wyniku zmian ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach z dnia 13 września 1996r. związanych z systemem gospodarowania 

odpadami komunalnymi pojawiła się konieczność zmiany dotychczasowej uchwały. Nowa 



uchwała uwzględnia odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy oraz propozycje zmian jakie pojawiły się w trakcie 

obowiązywania dotychczasowych uchwał, a szczególnie  zapisów ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych ustaw 

(Dz.U.z 2015r. poz. 87). Wskazał iż dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na 

podstawie art. 4, art. 61, art. 6n, art. 6r ust. 3 i 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach na podstawie art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 

innych ustaw zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie na dłużej niż 18 

miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy. 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Kwiatkowska 

przekazała, iż  powyższym projektem uchwały zajmowała się przedmiotowa Komisja. Po 

analizie  projektu uchwały, Komisja zaopiniowała  pozytywnie. 

Dyskusja – brak. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 107 /16 została  podjęta i 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

 

Ad. 13.  Podjęcie uchwały w  sprawie  terminu, częstotliwości i trybu uiszczania opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska poprosiła Pana Roberta 

Drzewieckiego  o przedłożenie informacji w przedmiotowej sprawie. 

Pan Robert Drzewiecki  przekazał, iż w wyniku zmian ustawy o utrzymaniu czystości i 

porządku w gminach z dnia 13 września 1996r. związanych z systemem gospodarowania 

odpadami komunalnymi pojawiła się konieczność zmiany dotychczasowej uchwały. Nowa 

uchwała uwzględnia odbieranie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości, na 

których nie zamieszkują mieszkańcy oraz propozycje zmian jakie pojawiły się w trakcie 

obowiązywania dotychczasowych uchwał, a szczególnie  zapisów ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych ustaw 

(Dz.U.z 2015r. poz. 87). Wskazał iż dotychczasowe akty prawa miejscowego wydane na 

podstawie art. 4, art. 61, art. 6n, art. 6r ust. 3 i 4 ustawy z dnia 13 września 1996r. o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach na podstawie art. 11 ustawy z dnia 28 listopada 

2014r. o zmianie ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach oraz niektórych 

innych ustaw zachowują moc na okres na jaki zostały wydane jednak nie na dłużej niż 18 

miesięcy od dnia wejścia w życie niniejszej ustawy. 

Przewodnicząca Komisji Obywatelskiej i Ochrony Środowiska Pani Ewa Kwiatkowska 

przekazała, iż  powyższym projektem  zajmowała się przedmiotowa Komisja. Po analizie  

projektu uchwały, Komisja zaopiniowała  pozytywnie. 

Dyskusja – brak. 



Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt uchwały w powyższej sprawie.  

Przewodnicząca poddała  uchwałę pod głosowanie. Za podjęciem uchwały głosowało 13 

radnych, przeciw -0, wstrzymało -0. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej stwierdziła iż uchwała Nr  XIV / 108 /16 sprawie  terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

została  podjęta i stanowi załącznik do niniejszego protokołu.        

       

Ad. 14.  Interpelacje i zapytania  radnych . 

Radni  Rady Miejskiej w Chodczu nie wnosili interpelacji. 

 

Ad. 15.  Sprawy bieżące  i  wolne wnioski . 

Przewodnicząca Rady Miejskiej udzieliła głosu dla sołtysów oraz pozostałych osób 

uczestniczących w obradach sesji. 

Głos zabrał Pan Kucharski mieszkaniec soł. Kromszewice w wypowiedzi swej wskazała, iż 

wraca do sesji poprzedniej z miesiąca stycznia, a mianowicie co do uchwał  w sprawie 

likwidacji szkół  podstawowych w Zalesiu i Cettach. Wskazał, iż na sesji Przewodniczący 

Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu  powinien bardziej  bronić  wystosowanych 

wniosków o likwidację Szkoły Podstawowej w  Zalesiu i Szkoły Podstawowej w  Cettach. 

Ponadto wskazał na bardzo niskie wyniki nauczania w tych szkołach czego wynikiem są testy 

uczniów klas szóstych, Są to wyniki najniższe w całym powiecie. W wypowiedzi swej 

wskazał, iż Pani Wiceprzewodnicząca Rady Miejskiej niejednokrotnie według swych 

obserwacji zauważył, że przeszkadza w prowadzeniu obrad sesji przez Panią Przewodniczącą. 

Ponadto bardzo złym , według Pana Kucharskiego było postawienie wniosku o przerwę w 

obradach sesji styczniowej po przegłosowaniu pierwszej uchwały w sprawie likwidacji 

Szkoły Podstawowej w Zalesiu, a następnym punktem likwidacji Szkoły Podstawowej w 

Cettach. W czym miałaby  ta przerwa  pomóc ? Jedynie tylko zaszkodzić, stwierdził Pan 

Kucharski. Ponadto wskazał iż niedopuszczalnym jest wyrywanie dokumentów z rąk 

Przewodniczącej, podczas kiedy prowadzi obrady sesji, czemu ten fakt ma służyć.  

Pan Kucharski  w podsumowaniu swej wypowiedzi postawił wniosek o odwołanie z funkcji 

Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu i Wiceprzewodniczącego 

Rady Miejskiej w Chodczu. 

W odpowiedzi na powiedziane zarzuty głos zabrała Pani Ewa Kwiatkowska, powiedziała iż 

nie przypomina sobie aby wydzierała dokumenty, projekty uchwał z rąk Pani 

Przewodniczącej. Jeżeli już to służy pomocą podczas prowadzenia sesji. Niejednokrotnie 

Przewodnicząca sama prosi o odczytanie projektu uchwały bądź dokumentów. Jest to pomoc 

wynikająca ze współpracy.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska powiedziała, iż pomoc, radnej Pani 

Kwiatkowskiej  jest zawsze na miejscu, i owszem wiele razy, stwierdziła Przewodnicząca, że 

podczas prowadzenia sesji prosiła o pomoc, czy to w odczytaniu projektów uchwał, czy 

odczytaniu dokumentów. Nie odczuwała żadnych sprzecznych interesów. 

 

 

 

 



Ad. 16.  Zakończenie  obrad  sesji. 

W punkcie tym Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Anna Twardowska  wypowiedziała 

słowa, iż zamyka obrady dzisiejszej sesji . 

 

 

 

   Przewodniczący 

    Rady Miejskiej 

 

 Anna Twardowska 

 

 

 

 

 


